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Closing in Italy of the Office of the Anti-Corruption 
Commissioner  
Drago Kos, President of GRECO, expresses great concern  
 
Strasbourg, 08.07.2008 - In a letter addressed to the Italian High Commissioner against 
Corruption, the President of the Group of States against Corruption (GRECO) expressed 
his great concern at the decision of Italy’s government, taken by law decree, to abolish 
this institution. 
 
The closing of the Office of the High Commissioner against Corruption, created on 24 
October 2004, will take effect on 25 August 2008. 
 
At GRECO’s October Plenary Meeting the Italian delegation to GRECO will be called 
upon to provide more information on the reasons for this decision and its likely 
consequences for the fight against corruption in Italy. Italy became GRECO’s 45th 
member on 30 June 2007. 
 
According to its work programme GRECO will carry out its first on-site evaluation visit to 
Italy in October 2008. 
 
 
Suppression en Italie du Bureau du Commissaire contre la 
corruption  
Drago Kos, Président du GRECO, profondément inquiet  
 
Strasbourg, 08.07.2008 - Dans une lettre adressée au Haut Commissaire italien contre 
la corruption, le Président du Groupe d’Etats contre la Corruption_ (GRECO) exprime 
sa profonde inquiétude quant à la décision du gouvernement de l’Italie, prise par décret-
loi,  de supprimer cette institution. 
 
La suppression du Bureau du Haut Commissaire contre la corruption, créé le 24 octobre 
2004, prendra effet le 25 août 2008. 
 
Au cours de la réunion plénière d’octobre, la délégation italienne auprès du GRECO 
sera appelée à fournir davantage de renseignements sur les raisons qui ont motivé cette 
décision et sur ses conséquences prévisibles dans la lutte contre la corruption en Italie. 
L’Italie est devenue le 45e membre du GRECO le 30 juin 2007. 
 
Selon le programme d’activités du GRECO, la première visite d’évaluation de l’Italie est 
prévue pour octobre 2008. 
 

mailto:pressunit@coe.int
http://www.coe.int/press
http://www.coe.int/t/dg1/greco/news/News(20080708)EliminationOfficeHighComm.Letter%20Drago%20KOS_en.pdf
http://www.coe.int/t/dg1/greco/news/News(20080708)EliminationOfficeHighComm.Letter%20Drago%20KOS_en.pdf

